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Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
 

Protokół nr XII/2025 
z XII Sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

w dniu 13 marca 2025 roku 
 

XII Sesja w dniu 13 marca 2025 roku odbyła się w sali USC w Urzędzie Miejskim w Kuźni Raciborskiej.  
 

Obrady rozpoczęto 13 marca 2025 roku o godz. 15:30, a zakończono o godz. 17:59 tego samego 

dnia. Obrady były transmitowane i utrwalono nagranie z sesji. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej: 
 

1. Sylwia Brzezicka-Tesarczyk 

2. Kacper Cichocki 

3. Marcin Czerniej 

4. Gerard Depta 

5. Michał Grzesik 

6. Adrian Juraszek 

7. Urszula Choroba 

8. Patryk Konieczny – nieobecny  

9.  Mateusz Kot – nieobecny  

10.  Wojciech Krzyżanowski 

11.  Mateusz Procek 

12.  Sławomir Sielski 

13.  Tomasz Sokołowski 

14.  Maria Wyszomierska  

15.  Dominik Zawada 

Oprócz Radnych, w sesji wzięli udział Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli: 
 

1. Gąska Jacek 

2. Wyszomierska Maria  

3. Gacka Norbert  

4. Hajduk Zuzanna    

5. Tomala Monika  

6. Krauze Rafał    

7. Hawro Przemysław  

8. Depta Gerard 

9. Sokołowski Tomasz 

 

oraz  



Strona 2 z 23 
 

Pan Wojciech Gdesz – Burmistrz Miasta 

Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska – Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta  

Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta  

Pan Marek Harz – Radca Prawny 

Pan Aleksander Serafin – Kierownik Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego  

Pan Piotr Staroń – Kierownik Referatu Inwestycji i Budownictwa  

Pani Małgorzata Pabian – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami  

Pani Anna Mainusz – Kierownik Referatu Edukacji i Promocji  
Pani Magdalena Czech-Majer – Kierownik Referatu Rozwoju i Sportu 

Pani Beata Chorzelewska – Inspektor ds. planowania przestrzennego i architektury 

Pani Anna Gasidło – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Kuźni Raciborskiej 

Pani Bogumiła Nienartowicz – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kuźni 

Raciborskiej 

Pan Ireneusz Wojcieski – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kuźni Raciborskiej  

Pani Bożena Orzeł – przedstawiciel Pracowni Urbanistycznej AGO-PROJEKT 

Pan Dawid Machecki – Dziennikarz Nowin Raciborskich 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 
Pan Tomasz Sokołowski – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XII sesję Rady Miejskiej w Kuźni 

Raciborskiej.  

Po otwarciu sesji Przewodniczący stwierdził obecność 13 radnych, co czyni obrady prawomocnymi. 
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
Po stwierdzeniu prawomocności obrad Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad.  
 

 

 

 

Porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XI/2025. 

4. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

5.1  zmian w budżecie gminy na 2025 rok, 

5.2  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska, 

5.3  zmiany Uchwały Nr XI/74/2025 z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej, 

5.4  określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi, za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych 

warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu 

rozliczania wykonywania takich usług, 
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5.5  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kuźnia Raciborska w 2025 roku”, 

5.6  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar położony w sołectwach 

Ruda i Turze, 

5.7  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 

5.8  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 

5.9  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 

5.10 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 

5.11 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego. 

6. Wnioski. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 

8. Zakończenie obrad. 
 

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 

 
 

3. Przyjęcie protokołu nr XI/2025. 
Uwag do protokołu nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu nr XI/2025. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, Tomasz Sokołowski, 

Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Michał Grzesik 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

 

4. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta.  
Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz przed przedstawieniem międzysesyjnej działalności poprosił 

o 15 minut przerwy. Przewodniczący na prośbę Burmistrza ogłosił przerwę. 

Po przerwie Burmistrz Miasta przedstawił informacje o podjętych działaniach, odbytych spotkaniach 

oraz plany i informacje bieżące. 

Po przedstawionych informacjach z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta radni zadali niżej 

wymienione pytania. 
 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk podziękowała za wznowienie współpracy z Gminą Bolatice. 

Następnie poprosiła o informację na temat spotkania w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w temacie naboru na operatorów Programu Czyste Powietrze – czy Gmina 
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Kuźnia Raciborska przystępuje w tym trybie do Programu. Radna poprosiła również o rozwinięcie 

wypowiedzi dotyczącej parkingu w Rudach i spotkania z Dyrektorem ZGKiM-u oraz o szczegóły 

spotkania w Subregionie Zachodnim z Przewodniczącym Adamem Wawocznym w temacie 

finansowania farmy fotowoltaicznej. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że w temacie spotkania z Dyrektorem Panem 

Wawocznym odpowiedzi udzieli obecna na spotkaniu Pani Burmistrz, jak również udzieli odpowiedzi 

w sprawie Programu Czyste Powietrze. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz odniósł się do spotkania z Dyrektorem Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Panem Melnarowiczem informując, że odbył z Dyrektorem spotkanie 

robocze, w którym Dyrektor przestawił projekt funkcjonowania parkingu. Burmistrz Miasta nadmienił, 

że w tej sprawie odbyło się również spotkanie z Panem Nadleśniczym, z księdzem Dyrektorem Janem 

Rośkiem oraz z Proboszczem Parafii Rudy. 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk poprosiła o szczegóły tego projektu. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska odniosła się do tematu parkingu 

w Rudach informując, że Gmina przekazała parking naprzeciw opactwa w zarząd ZGKiM-u. W związku 

z chęcią pozyskania pieniędzy na funkcjonowanie parkingu pojawiła się inicjatywa wprowadzenia 

opłaty parkingowej. Pomysł jest na funkcjonowanie parkingu, za który należałoby też uiszczać opłaty 

w weekendy, a ponieważ strefy parkingu takich opłat w weekendy nie wymagają, wręcz nawet 

zabraniają, to temat ten w przypadku parkingu w Rudach został skonsultowany. Pani Burmistrz 

przekazała, że Dyrektor Pan Melnarowicz zainteresował się tematem i znalazł firmę, która zajęłaby się 

uporządkowaniem tego tematu pod względem doposażenia parkingu w sprzęt, który nie będzie 

przewidywał żadnego blokowania w postaci szlabanów. Pani Burmistrz poinformowała, że dla 

mieszkańców Gminy przewidziane byłyby trzy godziny darmowego parkowania dziennie. Przekazała, 

że temat jest jeszcze konsultowany i być może więcej szczegółów pojawi się na najbliższej sesji  

i w tym temacie będzie także wymagana uchwała Rady Miejskiej, która będzie Radnym 

przedstawiona. Pani Burmistrz potwierdziła słowa Radnej Pani Sylwii Brzezickiej-Tesarczyk, że 

uchwała będzie również konsultowana na właściwych Komisjach. Przekazała, że temat jest rozwojowy 

i należy go odpowiednio przygotować, jak również skonsultować bezpośrednio z zainteresowanymi, 

czyli z opactwem, z księdzem proboszczem, Nadleśnictwem oraz jak zaznaczyła Radna Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk z Radą Sołecką. 

Następnie Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska odniosła się do 

spotkania w WFOŚiGW w Katowicach i Programu Czyste Powietrze informując, że na spotkaniu była 

obecna Pani z referatu Ochrony Środowiska. Pani Burmistrz przekazała, że Gmina zgłosiła akces oraz 

chęć koordynacji, ale nie jest to jeszcze do końca uszczegółowione, jeśli chodzi o finanse i nie ma 

konkretnych umów. Gmina czeka na szczegóły, natomiast akces jak najbardziej jest zgłoszony. 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk poprosiła o doprecyzowanie akcesu – czy to znaczy chęć 

bycia operatorem Programu Czyste Powietrze – Pani Burmistrz potwierdziła słowa Radnej. 

Następnie Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska odniosła się do 

Subregionu Zachodniego informując, że wraz z Kierownikiem Panem Piotrem Staroniem miała okazję 

rozmawiać z Panem Dyrektorem Adamem Wawocznym. Pani Burmistrz przekazała, że jeśli chodzi  

o farmę fotowoltaiczną, Gmina powinna złożyć ten projekt w terminie od 30 listopada 2023 roku  
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do 10 kwietnia 2024 roku. W związku z tym, że ten projekt nie został złożony i obecna władza nie 

miała wpływu  na to co się działo się w tym czasie Pani Burmistrz zapytała Pana Dyrektora 

Wawocznego, czy są szanse, żeby w jakikolwiek sposób odzyskać choć część tego grantu/projektu. 

Pani Burmistrz poinformowała, że pojawiła się pewna inicjatywa i będzie złożona fiszka na PSZOK  

z zagospodarowaniem fotowoltaiki z tyłu PSZOK-a. 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk poprosiła o doprecyzowanie – czy fiszka na PSZOK, czy na 

teren PSZOK-a. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska odpowiedziała, że fiszka na 

farmę fotowoltaiczną, ale umiejscowioną na PSZOK-u. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Grzesik poprosił o szczegóły spotkania z Wójtem 

Gminy Bierawa Panem Krzysztofem Ficoniem w sprawie Zbiornika Kotlarnia, czy chodziło  

o lobbowanie za tym zbiornikiem, czy o coś więcej. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz wyjaśnił, że spotkanie z Panem Wójtem dotyczyło 

bezpośrednio tematu budowy zbiornika. Burmistrz Miasta poinformował, że w przestrzeni publicznej  

i też w rozmowie z Panem Wójtem wskazuje, że właściwym gospodarzem tego miejsca jest Wójt 

Gminy Bierawa i nie chce wracać do wcześniejszych lat, dlaczego Gmina Kuźnia Raciborska była 

gospodarzem. Burmistrz przekazał, że nie chce używać tutaj słowa lobbowanie, natomiast spotkania 

z naukowcami, merytorykami będą odbywały się we właściwym w opinii Burmistrza miejscu sprawy, 

czyli na terenie Gminy Bierawa i Gmina Kuźnia Raciborska będzie również uczestniczyć w tych 

spotkaniach. Burmistrz Miasta zaznaczył, że od podejmowania tych decyzji są służby państwa 

polskiego, są specjaliści i Gmina na pewno w każdych z tych spotkań będzie brać udział,  

a wspomniane spotkanie miało charakter techniczny. Burmistrz zaznaczył, że we wszystkich 

spotkaniach dotyczących tematu przeciwpowodziowego Gmina będzie brać udział, jak również 

zapraszać Wójta Gminy Bierawa na spotkania organizowane na terenie Województwa Śląskiego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski odniósł się do sprawy, o której wspomniał 

Wiceprzewodniczący informując, że z tego co pamięta to stanowisko Wód Polskich na chwilę obecną 

jest negatywne jeśli chodzi o przygotowanie zbiornika pod kątem przeciwpowodziowym. W związku  

z tym Przewodniczący zapytał, czy były prowadzone rozmowy z Wodami Polskimi, żeby 

przeanalizować jeszcze raz, czy coś w tym temacie można jeszcze zrobić, gdyż szkoda pracy, jeśli 

Wody Polskie będą stały cały czas na stanowisku o niezasadności budowy zbiornika. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że zmiana jakby gospodarza miejsca nie jest 

równoznaczna z tym, że Gmina odstępuje od prac i zaangażowania wokół tego tematu. Burmistrz 

przekazał, że spotkał się z Dyrektorem  Jarzyńskim, natomiast nie chce na obecną chwilę stawiać 

jednoznacznej tezy. Zaznaczył, że będą podejmowane działania, aby ochrona przeciwpowodziowa 

czy decyzje, które zapadają na szczeblach ministerialnych czy rządowych były jak najlepsze dla 

mieszkańców Gminy. Będą podejmowane działania, aby spotkania wokół zbiornika Kotlarnia były cały 

czas na agendzie. 

Radna Pani Maria Wyszomierska poinformowała, że odebrała już telefony od mieszkańców  

z pytaniem, czy po pół roku od ostatniego zagrożenia powodziowego jest coś oprócz worków i piasku 

i czy można dzisiaj zaoferować coś więcej niż we wrześniu ubiegłego roku, gdyż na ten moment to są 

tylko spotkania i mieszkańcy się niepokoją.  
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Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że w jego opinii najważniejszą rzeczą, którą 

wykonano to wzmocnienie zakupów dla gminnych jednostek, całego powiatu, straży pożarnych 

dotyczących sprzętu, pomp, agregatów i innego sprzętu. Następna kluczowa rzecz w opinii Burmistrza 

to kwestia komunikacji pomiędzy zarządcą zbiornika Racibórz Dolny, a zarządcą zbiornika na zalewie 

Rybnickim. Burmistrz poprosił Zastępcę Burmistrza Miasta Panią Sabinę Chroboczek-Wierzchowską 

o uzupełnienie wypowiedzi w kwestii konsultacji i spotkań dotyczących ewentualnej budowy polderów. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska przekazała, że temat 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego w Gminie ciągnie się już od dziesiątek lat i gdy pojawiają się 

koncepcje to ich koszt przerasta Gminę, dlatego trzeba się spotykać i szukać rozwiązań  

w administracji wyższej. Poinformowała, że piętnaście, szesnaście lat temu w Gminie mówiło się  

o suchym polderze i zabezpieczeniu Gminy terenem leśnym, wybudowaniu tamy na wysokości stawu 

Sołtysek. Zostało to zaprojektowane i koncepcja została przygotowana, jednak obwarowania 

związane z zabezpieczeniem przeciwpożarowym wiązały się z dużym nakładem finansowym co 

spowodowało, że od tego pomysłu odstąpiono. Kolejnym pomysłem był zbiornik Kotlarnia i w tym 

przypadku koszty wybudowania, czy też przekształcenia zbiornika Kotlarnia w zbiornik 

przeciwpowodziowy wiązały się z ogromnymi kosztami, które Gmina nie jest w stanie udźwignąć. Pani 

Burmistrz zaznaczyła, że w takiej sytuacji  nie widzi innej możliwości, jak tylko spotykać się do skutku, 

aż otworzą się drzwi w celu zdobycia pieniędzy na zadania przeciwpowodziowe. Przekazała, że 

pojawiają się też inne pomysły i koncepcje odnośnie zabezpieczenia przeciwpowodziowego, także 

związane z terenami leśnymi konsultowane z Nadleśnictwem i Dyrekcją Lasów Państwowych. Pani 

Burmistrz poinformowała, że chcą się spotkać z Radnymi w tej sprawie, natomiast, żeby mówić 

konkretnie o tym pomyśle, to potrzeba wstępnej koncepcji oraz zarysu, czy to w ogóle byłoby realne. 

Pani Burmistrz przekazała, że cały czas szuka się  rozwiązań oraz źródeł finansowania, natomiast jest 

to bardzo trudny temat pod każdym względem, pod względem społecznym i rozumie niepokoje 

mieszkańców. Ze strony Gminy są podejmowane wszystkie kroki, aby zapewnić bezpieczeństwo. 

Radna Pani Maria Wyszomierska odniosła się do wypowiedzi Pani Burmistrz informując, żeby dać 

sygnał co robić, bo mieszkańcy są gotowi pojechać do Warszawy upomnieć się o swoje 

bezpieczeństwo. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz dopowiedział, że po rozmowach z Dyrekcją Wód Polskich jest 

pozytywny oddźwięk przygotowania inwestycji rewitalizacji, czy remontu przepompowni w Turzu  

w kwestii pomp. Burmistrz przekazał również koncepcję projektu na terenie województwa opolskiego 

dedykowania miejsc dla pomp wysokowydajnych. Burmistrz poinformował, że czeka również na 

decyzję remontu wskazanych budowli hydrotechnicznych, mostów. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska poinformowała o staraniach 

zabezpieczenia Suminki, jeśli chodzi o  przepust. Pani Burmistrz zaznaczyła, że rzeka Sumina pomimo 

tego, że nie jest całkiem na terenie Gminy Kuźnia Raciborska, stanowi poważne zagrożenie dla 

Siedlisk – teren jest bardzo zamulony i Sumina nie płynie tak jak powinna pełnym korytem.  

W momencie, gdy woda jest podwyższona, to stwarza ogromne zagrożenie. Ta sama sytuacja dotyczy 

rowów. Rowy stanowią dla Gminy ogromne wyzwanie, również w związku z likwidacją spółki. 

Innych pytań, ani uwag do omawianych tematów nie zgłoszono. 
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Szczegółowe wypowiedzi Burmistrza Miasta, Zastępcy Burmistrz Miasta oraz Radnych dostępne są 

na nagraniu obrad XII sesji Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni 

Raciborskiej. 

 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
 

5.1 zmian w budżecie gminy na 2025 rok,  
Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca 

Komisji Pani Urszula Choroba.  

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 
 
 

Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie gminy na 2025 rok.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 
 
 

Uchwała nr XII/84/2025 

 

5.2 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska, 
Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta poinformowała, że w związku ze zmianami w uchwale 

budżetowej dokonano odpowiednich zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Pani Skarbnik 

przekazała, że dodatkowo w punkcie 2, podpunkcie c) zmiana w latach 2025-2037 kwot wydatków 

bieżących z tytułu poręczeń i gwarancji, czyli przesuwa się poręczenie z roku 2024, które miało trwać 

od roku 2024 do 2036 – przesuwa się na rok 2025 do 2037. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski poprosił o opinię Komisji Budżetu i Finansów.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Pani Urszula Choroba poinformowała, że Komisja 

wyraziła negatywną opinię wobec projektu uchwały dotyczącego zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Przekazała, że w przedłożonym dokumencie wprowadzono zmianę dotyczącą wydatków 

bieżących na lata 2025 do 2037 wynikających z tytułu poręczeń i gwarancji, gdzie w szczególności 

przewiduje się wydłużenie poręczenia dla Gminnego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  

o kolejny rok. Radna przypomniała, że Gmina w 2023 roku udzieliła spółce miejskiej GPWiK 

poręczenia w wysokości 7.244.200,00 zł i obciążenie to ogranicza realizację innych inwestycji na 

terenie Gminy aż do 31 grudnia 2036 roku. Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że spółka ma 

możliwość zmiany formy poręczenia z finansowego udzielonego przez Gminę na majątkowe oparte 
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na własnym mieniu. Wniosek w tej sprawie został złożony już w lutym 2024 roku przez ówczesnego 

Burmistrza Pana Pawła Machę i do chwili obecnej Gmina nie otrzymała jednoznacznej odpowiedzi na 

ten wniosek. Radna przekazała, że kwestia poręczenia jest jednym z kluczowych tematów 

podejmowanych przez Radnych Komitetu Wyborczego Jednym Głosem, a także przez Komisję 

Rewizyjną oraz Komisję Budżetu i Finansów. Istotnym problemem pozostaje realizacja inwestycji 

związanej z budową kompostowni, która według założeń miała zostać ukończona w 2023 roku. Od 

objęcia mandatów w maju 2024 roku Radni próbowali ustalić przyczyny opóźnień, jednak spotkali się 

z brakiem współpracy ze strony spółki miejskiej, w której Gmina posiada 100% udziału, w związku  

z tym pytania zaczęto kierować do spółki za pośrednictwem Pana Burmistrza. Pod koniec 2024 roku 

przedstawiciel GPWiK poinformował Komisję Budżetu i Finansów, że spółka nie dysponuje środkami 

na budowę hali dla kompostowni. Radna zaznaczyła, że pierwotny koszt inwestycji wynosił ponad 

7.000.000,00 zł, a mimo to hala nie została w niej uwzględniona. Przedstawiciel argumentował, że 

jeśli Gmina przekaże dodatkowe 400.000,00 zł, hala zostanie wybudowana. Radni nie wyrazili 

wówczas zgody na to, natomiast w lutym 2025 roku spółka samodzielnie rozstrzygnęła przetarg na 

budowę hali za 830.000,00 zł netto, co oznacza wydatek przekraczający 1.000.000,00 zł brutto. Radna 

poinformowała, że zgodnie z umową hala ma zostać ukończona do końca maja 2025 roku. Sytuacja 

ta rodzi istotne wątpliwości, ponieważ jeszcze w 2024 roku GPWiK deklarowało brak środków na 

inwestycję, a w lutym 2025 roku podjęto się realizacji przedsięwzięcia o znacznie wyższej wartości. 

Radna podkreśliła, że dopóki spółka nie zakończy całej inwestycji, nie może rozpocząć spłaty 

zobowiązania w wysokości ponad 7.000.000,00 zł, które zostało poręczone przez Gminę. Oznacza to, 

że w związku z opóźnieniem budowy hali Gmina zmuszona jest do wydłużenia okresu zablokowania 

swojej płynności finansowej o kolejny rok, czyli do 31 grudnia 2037 roku. Przewodnicząca Komisji 

poinformowała, że Radni Komitetu Wyborczego Jednym Głosem od początku swojej kadencji dążą do 

zniesienia poręczenia udzielonego przez Gminę. Skoro spółka decyduje się na tak kosztowne 

inwestycje, to powinna zabezpieczyć się własnym majątkiem, który posiada, jak wynika z wykonanego 

operatu szacunkowego. Radna w kontekście poręczenia przypomniała, że 22.10.2024 roku Komisja 

Rewizyjna przedstawiła swoje stanowisko, jednak do tej pory nie otrzymała na nie odpowiedzi. 

Ponadto spółka przez długi czas nie współpracowała z obecną Radą Miejską ignorując liczne 

zapytania, między innymi z czerwca czy sierpnia 2024 roku. Dopiero po objęciu stanowiska przez 

panią Wiceburmistrz spółka zaczęła stopniowo udzielać odpowiedzi na zaległe wnioski. Radna 

podkreśliła, że do dziś brak jest odpowiedzi na stanowisko zarówno Komisji Rewizyjnej dotyczące 

poręczenia, jak również na wniosek byłego Burmistrza z lutego 2024 roku. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że mając na uwadze bezpieczeństwo 

finansów publicznych Gminy Kuźnia Raciborska – Komisja Budżetu i Finansów negatywnie opiniuje 

projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej ze względu na wydłużenie 

terminu poręczenia dla GPWiK o kolejny rok. Radna zaznaczyła, że jest to odpowiedni moment na 

zmianę poręczenia z finansowego na majątkowe.  
 

Po przedstawionej opinii Radni przystąpili do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, Adrian Juraszek, Sławomir Sielski 

PRZECIW (7) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Michał Grzesik, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz 

Procek, Tomasz Sokołowski, Dominik Zawada 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Wyszomierska 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

 

Po głosowaniu głos zabrała Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska 

informując, że wynik głosowania w związku z usłyszaną opinią być może nie zaskakuje, natomiast 

Pani Burmistrz chciała podnieść inne kwestie w punkcie dotyczącym poręczenia. Pani Burmistrz 

zaznaczyła, że ze strony Gminy zostały skierowane pisma do Rady Nadzorczej i do spółki z prośbą  

o zmianę poręczenia. Rada Nadzorcza zobowiązała spółkę do przeprowadzenia audytu finansowego, 

audytów zawartych umów objętych dofinansowaniem oraz umów realizowanych wspólnie z Gminą 

Kuźnia Raciborska w sprawie zgodności realizacji umów z warunkami dofinansowania i partnerstwa  

z Gminą oraz zasadności ich zawarcia przy uwzględnieniu kondycji finansowej spółki. Spółka została 

także zobowiązana przez Radę Nadzorczą do wykonania audytu technicznego, czyli wykonania 

przeglądu infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej oraz wskazania priorytetowych obszarów 

modernizacji. Pani Burmistrz poinformowała, że Gmina w stu procentach jest właścicielem spółki  

i ponosi za tą spółkę odpowiedzialność. Poinformowała, że decyzja Rady może mieć negatywne 

konsekwencje ekonomiczne dla spółki, ponieważ Burmistrz w dniu jutrzejszym nie będzie mógł 

podpisać przedłużenia umowy pożyczki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski poinformował, że na ostatnim posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów Pani Skarbnik poinformowała Radnych, że taka zmiana w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej nastąpiła i gdyby Radni otrzymali przed posiedzeniem Komisji do zapoznania 

się materiały, o których Pani Burmistrz wspomniała to decyzja mogłaby być inna. Przekazał, że 

obecnie Pani Burmistrz czyta to, do czego Radni wcześniej nie mieli dostępu i nie wiedzieli o tym. 

Przewodniczący poprosił Panią Burmistrz o przesłanie materiałów, które posiada do Biura Rady,  

a Radni na następnej Komisji Budżetu i Finansów z tym się zapoznają. Jeżeli Radni zostaną 

przekonani, to być może zmienią zdanie i zwoła się sesję nadzwyczajną. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pani Sabina Chroboczek-Wierzchowska poinformowała, że nie ma 

niczego nowego w tym co mówi, że to Gmina jest w stu procentach właścicielem i wszyscy wiedzą, 

jak wygląda przebieg. 
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Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk zapytała Panią Burmistrz, czy na pytania podczas 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów – Komisja uzyskiwała odpowiedzi ze strony Pani Skarbnik   

i ze strony Pani Burmistrz. Radna przekazała, że z tego co kojarzy to nie padły odpowiedzi na pytania 

Komisji i tym samym każdy z radnych indywidualnie podjął taką decyzję. 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

5.3 zmiany Uchwały Nr XI/74/2025 z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich  
o charakterze użyteczności publicznej, 
Projekt uchwały omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Miasta. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca 

Komisji Pani Urszula Choroba.  

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr XI/74/2025 z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Raciborskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/85/2025 

 
5.4 określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, a także 
szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług, 
Projekt uchwały omówiła Pani Bogumiła Nienartowicz – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kuźni Raciborskiej. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca 

Komisji Pani Urszula Choroba.  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym 

poinformował Przewodniczący Komisji Pan Dominik Zawada.  
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Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, za usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 

wykonywania takich usług.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 
 

Uchwała nr XII/86/2025 
 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. Po przerwie technicznej 

przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad. 

 
5.5 przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Kuźnia Raciborska w 2025 roku”, 
Projekt uchwały omówiła Pani Michalina Komarek – Specjalista ds. ochrony przyrody i ochrony 

zwierząt. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Kuźnia Raciborska w 2025 roku”.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 
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NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/87/2025 

 
5.6 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar położony  
w sołectwach Ruda i Turze, 
Projekt uchwały omówiła Pani Bożena Orzeł z Pracowni Urbanistycznej AGO-PROJEKT. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar położony w sołectwach 

Ruda i Turze.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot   

 
 

Uchwała nr XII/88/2025 

 
5.7 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 
Projekt uchwały omówił Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 
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NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/89/2025 

 
5.8 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 
Projekt uchwały omówił Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/90/2025 

 
5.9 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 
Projekt uchwały omówił Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Marcin Czerniej, Gerard Depta, Michał Grzesik, 

Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, Tomasz Sokołowski, 

Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 
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PRZECIW (1) 
Kacper Cichocki 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/91/2025 

 
5.10 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 
Projekt uchwały omówił Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta. 

Radny Pan Kacper Cichocki zgłosił, że pomyłkowo zagłosował w poprzedniej uchwale przeciw, 

natomiast jest za przyjęciem poprzedniej uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 

Uchwała nr XII/92/2025 

 
5.11 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego, 
Projekt uchwały omówił Pan Bartłomiej Adamski – Sekretarz Miasta. 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

zaopiniowała projekt pozytywnie, o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Sylwia 

Brzezicka-Tesarczyk. 

Pytań ani uwag nie wniesiono. 
 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Sylwia Brzezicka-Tesarczyk, Urszula Choroba, Kacper Cichocki, Marcin Czerniej, Gerard Depta, 

Michał Grzesik, Adrian Juraszek, Wojciech Krzyżanowski, Mateusz Procek, Sławomir Sielski, 

Tomasz Sokołowski, Maria Wyszomierska, Dominik Zawada 

NIEOBECNI (2) 
Patryk Konieczny, Mateusz Kot 
 
 

Uchwała nr XII/93/2025 

 
 

6.  Wnioski. 
 
 

Na XII Sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej zgłoszone zostały następujące informacje, 
pytania oraz wnioski: 
 
 
 

1) Radny Pan Marcin Czerniej przekazał, że w ubiegłym tygodniu odbyło się w Jankowicach 

spotkanie kół gospodyń wiejskich z całej gminy z okazji dnia kobiet. Radny poinformował, że na 

spotkaniu był poruszony temat, który z tego co przekazano radnemu mógł wyjść z inicjatywy 

Przewodniczącego Rady Miejskiej – aby pieniądze za wynajęcie sal i kuchni w świetlicach wiejskich 

trafiały na jedno wspólne konto. Radny poinformował, że Panie prosiły, aby Przewodniczący Rady 

Miejskiej wyjaśnił, czy będzie to jedno konto tworzone dla wszystkich kół gospodyń wiejskich, czy 

będzie tak jak teraz, że te koła gospodyń wiejskich pracują na siebie i za te pieniądze uzupełniają 

swoje zasoby w kuchniach i salach, itp. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zapytał, kto zwrócił uwagę na takie pytanie, 

gdyż jedynym jego pytaniem na jednej z komisji skierowanym do Pani Skarbnik było uregulowanie 

zapisu statutów sołectw, które w każdym sołectwie są te same odnośnie przychodów sołectwa z najmu 

swojego mienia. Przewodniczący przekazał, że temat ten był już poruszany i nie ma na ten moment 

takiego mechanizmu, który umożliwiłby wpłaty na dane sołectwo. Przewodniczący podał przykład 

wpłaty np. darowizny na dane sołectwo, która wpłynie do budżetu ogólnego gminy i ta kwota nie jest 

naznaczona, że jest przeznaczona na dane sołectwo.  

Radny Pan Marcin Czerniej dodał, że Panie z koła gospodyń obawiały się, że po wpłaceniu środków 

na jedno konto nie będzie wiadomo które koło ile środków będzie miało. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zaznaczył, że podczas rozmów nigdy nie był 

poruszany temat finansowania, czy wkładu na koła gospodyń. Jedynym tematem było dostosowanie 

starych zapisów statutowych do obecnych realiów.  

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 
2) Radna Pani Maria Wyszomierska złożyła na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej wspólną 

interpelację z Radnym Panem Michałem Grzesikiem w temacie rozbudowy monitoringu w Gminie 

Kuźnia Raciborska. Radna zaznaczyła, że interpelacja jest pokłosiem ostatnich wydarzeń w Parku 
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Dębina i na ulicy Piaskowej, gdzie doszło do zniszczenia mienia miejskiego. Radna wspomniała 

również o dzikich wysypiskach oraz zniszczonych wiatach przystankowych. 

Szczegółowa wypowiedź Radnej dostępna jest na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej 

udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

3) Radna Pani Maria Wyszomierska przekazała, że chciała złożyć wniosek o przywrócenie pieszych 

patroli policji, natomiast Radny Pan Sławomir Sielski z racji wykonywanego zawodu uświadomił 

Radnej, że policja boryka się z potężnym deficytem, z wakatami nieobsadzonymi, w związku z tym 

Radna złożyła wniosek o zaproszenie Komendanta Komisariatu Policji, aby razem z radnymi zrobić 

wspólne spotkanie i wypracować jakieś rozwiązania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski odniósł się do złożonej interpelacji. 

Przekazał, że w Radzie Miejskiej w Kuźni Raciborskiej są Radni, którzy są funkcjonariuszami i na 

pewno będą służyć pomocą w tym temacie. Przewodniczący poinformował, że w różnych sołectwach 

są kamery z monitoringu, jednak po niektórych zdarzeniach okazało się, że te kamery nie rejestrują – 

jest bieżący zapis, ale nie ma archiwalnego. Przewodniczący poprosił o wsparcie służb, które wskażą 

na terenie całej gminy newralgiczne miejsca, gdzie kamery są bardziej wskazane, bądź mniej. 

Przewodniczący zaznaczył, że wskazane jest aby była baza tego monitoringu i żeby był jeden 

rejestrator oraz osoby wskazane na administratora, bo prawdopodobnie do tej pory policja jest 

administratorem. 

Radny Pan Marcin Czerniej przekazał, że miejski monitoring jest na policji, a sołecki monitoring jest 

na poszczególnych sołectwach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski przekazał, że jego zdaniem to jedna 

jednostka powinna prowadzić i mieć dostęp do monitoringu. 

Radny Pan Marcin Czerniej przekazał, że w poprzednich kadencjach składał wniosek, aby sołectwa, 

były też włączone do monitoringu miejskiego, gdzie wszystko jest w jednym miejscu rejestrowane, na 

głównym monitoringu miejskim w komisariacie, nie wykluczając wglądu w monitoring również 

bezpośrednio na sołectwach.  

Radny zaznaczył również, że ważnym aspektem odnośnie monitoringu całej gminy jest to, aby na 

wjazdach i wyjazdach gminy umieścić kamery, które rejestrują również tablice rejestracyjne.  

Przewodniczący Radny Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zaznaczył, że powinna być lepsza jakość 

kamer w celu poprawy zapisu rejestracji. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że w działalności międzysesyjnej Burmistrza 

Miasta i Zastępcy Burmistrza Miasta wskazał na spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji  

w kwestii bezpieczeństwa, gdzie głównym tematem był inteligentny monitoring. Burmistrz Miasta 

przekazał, że takie spotkanie odbył wraz z Wójtem Gminy Nędza. Burmistrz Miasta zaznaczył, że chce 

aby w newralgicznych miejscach na terenie gminy pojawił się inteligentny monitoring, nie tylko ze 

względu na zniszczenia, ale też ze względu na bezpieczeństwo dzieci, dlatego w uzgodnieniu z Radą 

Miejską chce, aby jak najszybciej ten system mógł na terenie gminy działać. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 
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4) Radny Pan Sławomir Sielski przekazał, że również przygotował wniosek o modernizację 

istniejącego monitoringu, gdyż tak jak wcześniej było wspomniane część kamer nie tylko nie rejestruje, 

ale nie działa. Uszkodzone kamery są wyłączone, a jakość innych kamer pozostawia wiele do życzenia 

z uwagi na swój wiek i stan. Radny zaznaczył, że w godzinach wieczorowych tablice rejestracyjne 

samochodu przejeżdżającego obok kamery są na chwilę obecną nie do odczytania. Pisemny wniosek 

w tej sprawie Radny złożył na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zwrócił się do Burmistrza Miasta, aby 

sprawdzić możliwości pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że tym tygodniu wraz z Panią Burmistrz 

rozmawiali z operatorem, który w Raciborzu obsługuje wspomniany system i uzyskali informacje  

o aktualnie procedowanych sprawach dotyczących możliwości pozyskania środków zewnętrznych na 

zakup, czy instalację tego sprzętu. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej 

 

5) Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk złożyła wniosek o odpowiedź w sprawie aktualnego 

statusu nabycia działki numer 1053/1 w Rudach w  kwestii uregulowania własności pod przyszłe 

centrum przesiadkowe w Rudach. 

Pani Małgorzata Pabian – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami poinformowała, że stan 

na dzisiaj jest taki, że zostało do Starosty Raciborskiego skierowane pismo z wnioskiem o sprzedaż 

działki o obniżonej cenie (50%), o tym informowano i takie informacje zostały już Radnym przekazane. 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk zapytała, czy wpłynęła już odpowiedź w tej sprawie.  

Pani Małgorzata Pabian – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami poinformowała, że 

odpowiedź jeszcze nie wpłynęła. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

6) Radny Pan Kacper Cichocki zwrócił się z wnioskiem o pilną interwencję w sprawie pustostanu 

znajdującego się w pobliżu dworca PKP w Kuźni Raciborskiej. Radny poinformował, że budynek ten 

od dłuższego czasu pozostaje opuszczony, co nie tylko wpływa negatywnie na estetykę tej ważnej 

części miasta, ale także rodzi realne zagrożenia dla bezpieczeństwa mieszkańców i podróżnych. 

Radny poinformował, że temat ten rozpoczął już wcześniej na portalu społecznościowym, ale według 

Radnego lepiej będzie jeśli Pan Burmistrz pomoże w tej kwestii, mając większe możliwości. 

Szczegółowa wypowiedź Radnego dostępna jest na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej 

udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

7) Radny Pan Kacper Cichocki zwrócił się z wnioskiem o zabezpieczenie środków finansowych  

w budżecie gminy na wykonanie profesjonalnego projektu nowej remizy strażackiej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Kuźni Raciborskiej, określenie możliwych źródeł finansowania inwestycji, w tym 

środków zewnętrznych i dotacji oraz ujęcie budowy nowej remizy w przyszłych planach inwestycyjnych 

gminy. 
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Do wniosku odniósł się Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski informując, że 

zasadna jest budowa nowej remizy. 

Do wniosku odniosła się również Radna Pani Maria Wyszomierska informując, że na spotkaniu ze 

strażakami padały już deklaracje odnośnie miejsca nowej remizy i Pani Burmistrz zobowiązała się to 

wszystko sprawdzić. 

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz dodał, że są prowadzone rozmowy w tym temacie z Wojewodą, 

ze strażakami na poziomie województwa i powiatu. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

8) Radny Pan Kacper Cichocki w imieniu Klubu Radnych zwrócił się z wnioskiem o wyjaśnienie 

nieścisłości związanych z nowym ciągnikiem zakupionym dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej, na który środki finansowe zostały zabezpieczone w aktualnym budżecie. Radny 

poinformował, że na jednej z ostatnich sesji Rady Miejskiej została przedstawiona wizja, iż zakupiony 

ciągnik będzie elementem dosprzętowienia ZGKiM i będzie służył do utrzymywania porządku na 

terenie całej gminy, w tym również w sołectwach. Jednakże w ostatnim czasie na oficjalnym profilu 

sołectwa Rudy w serwisie Facebook pojawiła się informacja, iż ciągnik został przekazany tej jednostce, 

co budzi pewne wątpliwości co do zgodności tego działania z wcześniejszymi deklaracjami 

przedstawionymi podczas obrad Rady Miejskiej. W związku z przedstawionymi informacjami Radny 

zwrócił się z następującymi pytaniami: 

- W jakim miejscu jest przechowany obecnie ten ciągnik i czy znajduje się w bezpiecznym gminnym 

magazynie lub innym zabezpieczonym obiekcie?  

- Kto rzeczywiście jest właścicielem pojazdu i jaka jednostka administruje jego użytkowaniem?  

- Czy zakupiony ciągnik pozostaje nadal w dyspozycji ZGKiM i będzie wykorzystywany zgodnie  

z założeniami przedstawionymi na sesji Rady Miejskiej, czy też jego przeznaczenie zostało 

zmienione?  

- Jeśli decyzja o przekazaniu ciągnika sołectwu Rudy została podjęta, to na jakiej podstawie oraz jakie 

kryteria zdecydowały o wyborze właśnie tej miejscowości?  

Radny mając na uwadze powyższe kwestie poprosił o szczegółowe wyjaśnienie tej sytuacji  

i wskazanie, w jaki sposób jednostka ZGKiM oraz cała gmina mogą liczyć na wykorzystanie nowego 

ciągnika zgodnie z wcześniejszymi założeniami. Radny prosi o szybkie rozwiązanie tych nieścisłości  

i jasne określenie dalszego sposobu użytkowania tego sprzętu. 

Do wniosku odniósł się Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski informując, że jako 

Sołtys uczestniczył w rozmowach przed zakupem traktorka i traktorek ten jest w garażu na terenie 

Rud w bezpiecznym zamkniętym miejscu. Przewodniczący przekazał, że traktorek będzie 

wykorzystywany docelowo również na inne sołectwa i pierwszej kolejności była mowa o Rudzie 

Kozielskiej, aby były tam pobocza wykaszane. Jeżeli powstanie nowy chodnik w Rudzie Kozielskiej, 

to traktorek służyć będzie również do odśnieżania i posypywania chodników. Sprzęt jest z ZGKiM oraz 

jest pracownik z ZGKiM do tego sprzętu. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że sprzęt 

jeszcze nie jest kompletny, bo nie ma odpowiedniej kosiarki do tego traktorka. Zaznaczył również, że 

traktorek ma być wykorzystywany nie tylko w sołectwie Rudy, ale zgodnie z  celem ma służyć gminie 
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Kuźnia Raciborska. Przewodniczący poinformował również o dopasowaniu sprzętu do wielkości 

sołectwa, wspomniał również o mniejszym traktorku działającym w Jankowicach. Zaznaczył, że 

budowa nowego chodnika w Rudach wygeneruje dodatkowe powierzchnie do odśnieżania. 

Przewodniczący wspomniał, że sprzęt posłuży również na miejscu, żeby nie było konieczności 

przewożenia gałęzi do Kuźni Raciborskiej, w tym celu będzie dokupiony rębak prawdopodobnie  

z funduszu sołeckiego, aby partycypować w kosztach.  

Przewodniczący dodał, że traktorek będzie mógł być również wykorzystywany do działań 

przeciwpowodziowych.  

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

9) Radny Pan Kacper Cichocki w imieniu Klubu Radnych zwrócił się do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, jako prowadzącego obrady o wprowadzenie planu, gdzie wspólnie będą uwzględnione stałe 

daty komisji i sesji, co pozwoli Radnym pogodzić posiedzenia z obowiązkami służbowymi,  

a jednocześnie usprawni pracę Urzędu (np. jeden dzień w miesiącu, który zawsze odpowiadać będzie 

sesji). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski poinformował, że nigdy nie będzie takiego 

dnia, który będzie zawsze opowiadał wszystkim i często te terminy się zmienia, aby dostosować do 

wszystkich obecnych na posiedzeniu, natomiast przemyśli przekazaną prośbę. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 
10) Radna Pani Urszula Choroba w związku ze zgłoszeniami mieszkańców Rud zwróciła się  

z wnioskiem o poprawę sposobu przekazywania informacji publicznych, w szczególności za 

pośrednictwem mediów społecznościowych. Radna poinformowała, że obecne informacje 

publikowane na profilu Urzędu Miejskiego są często niepełne albo pojawiają się zbyt późno, co 

powoduje dezorientację mieszkańców. Radna jako przykład podała komunikację dotyczącą dyżurów 

ekodoradcy – zdarzyło się, że mieszkańcy przyjeżdżali na ogłoszony dyżur, a dopiero na miejscu  

w Urzędzie dowiadywali się, że dyżur został odwołany, a innym razem informacja o dyżurze pojawiła 

się na profilu Urzędu Miejskiego 10 minut przed jego rozpoczęciem, co uniemożliwiło mieszkańcom 

odpowiednie dostosowanie swoich planów do spotkania z ekodoradcą. Radna zaznaczyła, że dyżur 

ekodoradcy stanowi cenną inicjatywę edukacyjną, wspierającą mieszkańców w zakresie ochrony 

powietrza, odnawialnych źródeł energii oraz wymiany źródeł ciepła na bardziej efektywne. Dodatkowo 

ekodoradca oferuje bezpłatne pomiary kamerą termowizyjną, która pokazuje miejsca w budynkach 

mieszkalnych, przez które ucieka najwięcej ciepła. Radna przekazała, że w gminie, pomimo 

otaczających ją lasów, jest często zła jakość powietrza, co świadczy o tym, że wielu mieszkańców 

ogrzewa swoje domy nadal nieekologicznymi źródłami ciepła, które powodują powstanie smogu. 

Obecne powstrzymanie naborów do programu Czyste Powietrze spowodowało, że mieszkańcy 

domów jednorodzinnych pozostali bez możliwości uzyskania dofinansowania na wymianę źródeł 

ciepła,  wyjątek stanowią jedynie mieszkańcy bloków objęci programem Ciepłe Mieszkanie. Radna 

uważa, że rola ekodoradcy i edukacja społeczeństwa jest niezwykle istotna – stanowi zachętę dla 
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mieszkańców do wymiany źródeł ciepła. Radna zaznaczyła, że program czyste powietrze zostanie 

wznowiony od 1 kwietnia. W związku z powyższym zwróciła się z wnioskiem o rzetelne i terminowe 

przekazywanie informacji, tak aby mieszkańcy mieli możliwość odpowiedniego zaplanowania czasu 

 i skorzystania z oferowanego przez Urząd wsparcia. Radna poprosiła o publikowanie komunikatów  

z odpowiednim wyprzedzeniem, szczególnie w przypadku zmian dotyczących dyżurów ekodoradcy  

i innych wydarzeń organizowanych przez Urząd.  

Szczegółowa wypowiedź Radnej dostępna jest na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej 

udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

11) Radna Pani Urszula Choroba jako radna okręgu nr 10 Rudy obejmującego przysiółki Brantolka, 

Przerycie i Biały Dwór w imieniu mieszkańców Przerycia podziękowała bardzo serdecznie za 

kompleksowy remont ulicy Przerycie. Radna poinformowała, że obecnie trwają tam prace 

wykończeniowe, których zakończenie jest datowane na przyszły tydzień. Poinformowała, że nowa 

nawierzchnia wraz z poboczami i wjazdami na posesję znacząco poprawiła komfort i bezpieczeństwo 

mieszkańców. Radna osobiście podziękowała Kierownikowi Referatu Inwestycji i Budownictwa Panu 

Piotrowi Staroniowi za jego zaangażowanie, szybkie reagowanie na każde zgłoszenie oraz udzielanie 

wyczerpujących odpowiedzi na liczne pytania Radnej, które były kierowane mnóstwem telefonów od 

mieszkańców. Następnie Radna w celu zachowania bezpieczeństwa na nowo wyremontowanej 

drodze zwróciła się z wnioskiem o wprowadzenie znaku D-40 „strefa zamieszkania” oraz namalowanie 

poziomych znaków ograniczających prędkość do 20 km/h na początku ulicy przy wjeździe od drogi 

wojewódzkiej oraz w jego połowie. Radna przekazała, że ulica Przerycie jest drogą ślepą, na której 

mieszka wiele rodzin z dzieci, ze względu na brak placów zabaw i innych miejsc spotkań dzieci często 

wychodzą na tą drogę. Radna poinformowała, że nowa nawierzchnia drogi jest doskonałym miejscem 

do jazdy na rolkach, deskorolkach, rowerach, a niestety kierowcy wjeżdżający z drogi wojewódzkiej 

bardzo często poruszają się już z nadmierną prędkością, ponieważ na ulicę Przerycie wjeżdża się 

bezpośrednio skręcając w prawo, nie ma tam żadnego skrzyżowania, więc nic nie zwalnia 

samochodów. Radna zaznaczyła, że obecny znak ograniczający prędkość do 20 km/h znajduje się 

zaraz na początku tej ulicy i bardzo często jest ignorowany lub po prostu niezauważany przez 

pędzących kierowców. W związku z powyższym Radna poprosiła o pochylenie się nad jej wnioskiem 

i wprowadzenie znaków poziomych, a także znaku D-40, gdzie pierwszeństwo na tej ulicy będą mieli 

piesi, rowerzyści, dzieci. 

Pan Piotr Staroń – Kierownik Referatu Inwestycji i Budownictwa poinformował, że będzie problem  

z wprowadzeniem znaku D-40, gdyż z licznych telefonów wynikały uwagi mieszkańców odnośnie 

braku możliwości parkowania na poboczach, a znak D-40 uniemożliwi parkowania na poboczach.  

Pan Piotr Staroń zaznaczył, że Panowie pracujący w służbach potwierdzą, że przy wprowadzeniu 

znaku D-40 parkowanie pojazdów dozwolone jest tylko w miejscach wyznaczonych i jeśli będzie 

sytuacja, że ktoś zgłosi na policję parkowanie na poboczu, to policja przyjedzie i będzie wstawiała 

mandaty. Następnie Pan Piotr Staroń zaznaczył, że kolejny raz mówi się, że na drogach publicznych 

jeździ się na rolkach. Przekazał, że tego typu droga nie służy do tego, żeby się tam dzieci bawiły. 

Radna Pani Urszula Choroba przekazała, że dzieci nie mają miejsc do zabaw, w Rudach na Przeryciu 

nie ma takich miejsc, jest to ulica ślepa, po której jeżdżą zazwyczaj tylko mieszkańcy, dzieci się nie 
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zatrzyma, a bezpieczeństwo jest kluczowe. Radna nawiązując do parkowania samochodów na 

poboczach zaznaczyła, że to jest wniosek mieszkańców i wnioski o znak D-40 wpływały już w 2018 

roku i w 2023, więc zakłada, że mieszkańcy dążąc z taką konsekwencją do  wprowadzenie tego znaku, 

są świadomi tych obostrzeń. 

Pan Piotr Staroń – Kierownik Referatu Inwestycji i Budownictwa nawiązując do zagrożenia bawiących 

się dzieci zaznaczył, że należy mieć świadomość, iż znak, który tam będzie stał nie będzie 

respektowany.  

Radna Pani Urszula Choroba dodała, że nie jesteśmy nigdy w stanie odpowiadać za te pędzące 

samochody, które wjeżdżają. 

Pan Piotr Staroń – Kierownik Referatu Inwestycji i Budownictwa zaznaczył, że nie można 

przyzwyczajać ludzi do tego, żeby drogę wykorzystywać do zabawy, bo nawet stojący znak w tym 

miejscu nie zagwarantuje bezpieczeństwa. 

Radny Pan Marcin Czerniej potwierdził, że znak D-40, który oznajmia strefę zamieszkania, obliguje 

każdego kierującego do jazdy 20 km/h i w przypadku przyjazdu gości w odwiedziny będzie problem  

z parkowaniem. 

Pan Piotr Staroń – Kierownik Referatu Inwestycji i Budownictwa poinformował, że po wprowadzeniu 

tego znaku pojawi się wniosek o egzekwowanie tego znaku i mieszkańcy muszą być tego świadomi. 

Radna Pani Urszula Choroba poinformowała, że przekaże te informacje. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej 

 
12) Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski odniósł się do spraw powodziowych  

i złożył wniosek w sprawie Wód Polskich i rzeki Rudy. Przewodniczący przekazał, że od zagrożenia 

powodziowego już trochę minęło, a w rzece dalej leżą drzewa, które Wody Polskie powinny zacząć 

stamtąd usuwać, gdyż stanowią naturalne spiętrzenia, do tego przykładają się również bobry co 

powoduje, że stan rzeki się podnosi.  

Szczegółowa wypowiedź Przewodniczącego dostępna jest na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej 

udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

13) Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zawnioskował o zwrócenie się do 

Sołtysów, aby wskazali w swoich sołectwach cieki wodny, które są w zarządzaniu gminy z określeniem 

ich stanu, co pozwoli wyliczyć koszty i zabezpieczyć na ten cel odpowiednie środki. 

Szczegółowa wypowiedź Przewodniczącego dostępna jest na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej 

udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

14) Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Sokołowski zawnioskował o rozeznanie 

możliwości zrobienia obwałowania w sołectwie Rudy na ulicy Krótkiej, co da więcej czasu na działania 

przeciwpowodziowe. Przewodniczący przekazał, że można też poprosić Sołtysów i Radnych, aby  

w tych sołectwach, w których są cieki wodne i rzeka wskazali miejsca, które są potencjalnie najbardziej 

zagrożone w pierwszym rzucie wystąpieniem wód z koryta rzeki. 
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Burmistrz Miasta Pan Wojciech Gdesz poinformował, że ma zapewnienie Pana Dyrektora 

Jarzyńskiego, że z chęcią spotka się z Radnymi i udzieli odpowiedzi na szereg pytań, w związku z tym 

Burmistrz przekazał, żeby uzgodnić w tym zakresie wspólny termin Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. 

Szczegółowe wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji dostępne są na nagraniu obrad XII sesji 

Rady Miejskiej udostępnionym w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że poczta kierowana do Rady Miejskiej na bieżąco 

przekazywana jest Radnym drogą e-mailową. Następnie Przewodniczący wymienił oraz omówił 

otrzymaną dokumentację, tj.: 

1) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych  

i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2024 r. 

2) Pismo Wojewody Śląskiego w sprawie składania oświadczeń majątkowych. 

3) Pismo, które otrzymała Rada Miejska do wiadomości z Zarządu Osiedla Stara Kuźnia - skierowane 

do Oddziału Gospodarowania Nieruchomościami w Katowicach w sprawie odrestaurowania lub 

wyburzenia budynku dworca PKP zlokalizowanego w Kuźni Raciborskiej na działce nr 757/1. 

4) Pismo Starosty Będzińskiego przekazujące uchwałę Nr VIII/71/2025 Rady Powiatu Będzińskiego  

z dnia 27 stycznia 2025 r. w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie 

uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. 

5) Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 

uchwały Nr XI/78/2025 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie 

zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej, w części określonej w załączniku uchwały, 

w zakresie wyrazów: 8. SIM - analiza postępu prac/działań (weryfikacja I, Il, III i IV kwartału 2025 

roku)., jako sprzecznej z art. 18a ustawy o samorządzie gminnym. 

6) Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczącego uchwały Nr XI/77/2025 Rady 

Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kuźnia Raciborska Etap III. 

7) Rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały Nr XI/77/2025 Rady Miejskiej  

w Kuźni Raciborskiej z dnia 6 lutego 2025 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Kuźnia Raciborska Etap III, w następującej części: w § 13 ust. 2 pkt 4 lit. c  

w zakresie słów: z dopuszczeniem 0%. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Panią Małgorzatę Pabian – Kierownika Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami o wyjaśnienie informacji zawartych w zawiadomieniu o wszczęciu postępowania 

nadzorczego dotyczącego uchwały Nr XI/77/2025 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia  

6 lutego 2025 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Kuźnia 

Raciborska Etap III. 

Pani Małgorzata Pabian wyjaśniła, że w zawiadomieniu były dwa zastrzeżenia opisane w dwóch 

odrębnych punktach. W przypadku pierwszego zastrzeżenia w punkcie pierwszym Gmina przyznała 

się do omyłki i dane te będą wykreślone. Natomiast zastrzeżenie w drugim punkcie było 



Strona 23 z 23 
 

bezprzedmiotowe i Pani Beata Chorzelewska – Inspektor ds. planowania przestrzennego i architektury 

udowodniła Nadzorowi Prawnemu na podstawie danych archiwalnych poprzez fragmenty map 

pochodzących z dawnych planów zagospodarowania przestrzennego, że nieruchomości, o których 

wspomniał Nadzór nie były przeznaczone w planach na cele leśne, tylko na cele nieleśne.  

Pani Małgorzata Pabian przekazała, że w dniu wczorajszym wpłynęło rozstrzygnięcie Nadzoru 

Prawnego, które dotyczyło wyłącznie tego pierwszego akapitu, czyli wykreślenia dosłownie trzech 

słów.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się również do otrzymanej Uchwały Rady Powiatu 

Będzińskiego w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika dotyczącego sprzeciwu wobec planów 

przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik. W związku z tym zapytał Radną Panią Sylwię 

Brzezicką-Tesarczyk, czy wie coś więcej w tym temacie. 

Radna Pani Sylwia Brzezicka-Tesarczyk przekazała, że może jedynie powiedzieć, że Rada Miasta 

Rybnika podjęła taką uchwałę intencyjną, natomiast nie śledziła dalej losów i efektów podjętej uchwały 

intencyjnej, więc do Rady Miejskiej będzie należeć decyzja, czy poprze ten apel, bo rozumie, że 

uchwała Rady Powiatu Będzińskiego jest pewną prośbą o dołączenie do apelu. 
 

Po przedstawieniu wszystkich dokumentów Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał radnym  

o złożeniu oświadczenia majątkowego do dnia 30.04.2025 r. według stanu na dzień 31.12.2024 r. 

Przewodniczący przekazał, że została radnym wysłana informacja o konieczności złożenia w dwóch 

egzemplarzach oświadczenia majątkowego wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego 

dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą. Poinformował, że został radnym 

wysłany również wzór oświadczenia majątkowego radnego. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że planowany termin kolejnej sesji Rady 

Miejskiej to 10.04.2025 r. 

Informacje przedstawione radnym przez Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz przez osoby 

udzielające odpowiedzi dostępne są na nagraniu obrad XII Sesji Rady Miejskiej udostępnionym  

w siedzibie Urzędu Miejskiego w Kuźni Raciborskiej. 

 

8. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował wszystkim 

za udział i zamknął XII sesję Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej. 

 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

Tomasz Sokołowski  

 
 
 
Przygotowała: Danuta Ulman 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


